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Oblasť okolo DK Lúky je dlho-
dobo zanedbaná. Niekdajšie 

trhovisko slúži ako kryté parkovisko 
pre autá, v budove Braníka prespávajú 
ľudia bez domova, pravidelne sú tam 

porozhadzované odpadky, predajňa 
potravín je dlhodobo zatvorená, prí-
stupy na terasu na rozpadajú. S  vý-
stavbou pokračovania električkovej 
trate je však šanca na pozitívnu zme-

nu aj v  tomto priestore. Pozemky aj 
budovy v  blízkosti sa stanú lukratív-
nejšie. Napriek tomu zvažovalo mesto 
predaj pozemku a  budovy Braník. 
V stanovisku k predaju sa však mest-
ská časť vyjadrila nesúhlasne, a nielen 
preto, že mesto tento predaj postavilo 
na úplne základnom formáte verej-
nej obchodnej súťaže bez akýchkoľ-
vek podmienok nad rámec najvyššej 
ceny. Petržalka požiadala o  zverenie 
pozemku a  stavby do svojej správy. 
Považuje to za lepšiu cestu, ako ne-
hnuteľnosť predať. 

Pokračovanie na strane 10

Primátor Matúš Vallo verejne sľúbil, že pozemky 
v centrálnej rozvojovej osi pri električkovej trati nebu-
dú za jeho volebného obdobia predané. Napriek tomu 
tento rok požiadal magistrát Petržalku o stanovisko 
k predaju pozemku a budovy Braník na Beňadickej 
ulici, ktoré patria hlavnému mestu.

Mesto chcelo predať Braník, ale...

Nedokončená 
PAAS zóna
Parkovisko na Šustekovej bude otvo-
rené až v roku 2024.

Pre korčule sem 
chodia generácie
„V júni 1991 som zmaturoval, v no-
vembri sme s otcom otvárali obchod,“ 
vracia sa do spomienok Braňo Jánoš. 
Športový obchod a servis je na Rov-
niankovej už neuveriteľných 32 rokov. 

Keď v predstavách 
ožije minulosť 
Petržalskými srdcovkami turistickej 
sprievodkyne Evy Čubríkovej sú 
pozostatky starej Petržalky a stará 
smaltovňa.

Hľadajú sa malí 
hokejisti
„Nábor v HC Petržalka 2010 prebie-
ha celoročne,“ hovorí prezident klubu 
Martin Pinček.
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HRAČKÁRSTVO A POŽIČOVŇA HRAČIEK

www. .sk

 Strečnianska 9, Bratislava V

 DREVENÉ HRAČKY  KNIHY PRE DETI  KREATÍVNE SADY  AKTIVITY ZOŠITY

Kupón 
na zľavu 

-10%
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Slovo  
šéfredaktorky

Lokálpatrioti  
aj činmi
Najradšej píšem príbe-
hy malých petržalských 
prevádzok, ktoré fungu-
jú v  našej mestskej čas-
ti desiatky rokov. Jeden 
z  nich nájdete aj v  tomto 
čísle (str. 8-9). Verím, že 
spomienky Braňa Jánoša 
z  obchodu s  kolieskovými 
korčuľami na Rovnianko-
vej ulici vrátia v čase aj vás. 
Tieto príbehy robia Petr-
žalské noviny v spolupráci 
so stránkou kdemaju.sk, 
ktorá v  Petržalke mapuje 
viac ako tisíc obchodíkov 
a  služieb. Je to náš spô-
sob, ako zvýznamniť ma-
lých podnikateľov, a  tým 
motivovať Petržalčanov, 
aby namiesto v  meste či 
v  anonymných nákup-
ných centrách skúsili nájsť 
tovar, ktorý hľadajú, naj-
skôr v  uliciach či na tera-
sách Petržalky. Verte, má 
to svoje výhody. Zájdete 
preň pohodlne aj pešo. 
Kto začal chodiť po Petr-
žalke pešo alebo na bicyk-
li, rýchlo zistil, že nie je až 
taká veľká. Osobný prístup 
je dnes čoraz vzácnejší, 
v  malých prevádzkach ho 
však nájdete aj s  dobrou 
radou. A napokon, stanete 
sa lokálpatriotmi aj čin-
mi – aj podporou malých 
petržalských živnostníkov 
robíte Petržalku rozmani-
tejšou.
Ak máte vo svojom okolí 
svoj obľúbený obchodík, 
ktorý už navštevujete 
roky, dajte nám o ňom ve-
dieť. Radi uverejníme jeho 
príbeh.
 Ingrid Jarunková

S A M O S P R ÁVAS A M O S P R ÁVA

GRAFIKY
P R I N T Y  A  U M E N I E

A R T A T T A C K S H O P . S K
VYBAVTE RÝCHLO DARČEK, KTORÝ POTEŠÍ.

Najkvalitnejšia
pizza v Bratislave

Burgre, steaky,
lokálne špeciality

Čapované
pivá Svijany

Otvorili sme pre Vás novú pobočku
Pizza Carla Pub Ovsište

P U B
Pizza Carla

Otvorené
Utorok - Nedeľa 11:00 - 23:00

Kde nás nájdete
Ovsištské námestie 1, Petržalka

pizzacarla.sk
...viac ako len pizza

Živé prenosy
(Premier League, La liga,
Liga majstrov …)

Medzi novinkami je ce-
loročná výdajňa teplej 

stravy a  nápojov na Haano-
vej. Ide o  pilotný projekt, 
ktorý vznikol v  spolupráci 
s  neziskovou organizáciou 
Doma u  Kapucínov, pričom 
funguje i  korektná spolu-
práca s  kolegami z  mestskej 
polície. Občerstvenie zahŕňa 
najmä teplé polievky, kávu 
a čaj.

Priestory výdajne nájdu 
ľudia bez domova v odovzdá-
vacej stanici tepla (kotolni) 
na Haanovej ulici neďaleko 
Kaplnky sv. kríža v  Staroháj-
skom lesíku, a  to celoročne 
každý pondelok od 18:00 do 
19:00.

Okrem výdajne na Haa-
novej je v  novembri v  pláne 
sprevádzkovanie ďalšieho 
kontaktného miesta na Vy-
šehradskej, kde bude výlučne 
v  zimnom období podávaný 
teplý čaj.

V  rámci zimného krízo-
vého plánu pomoci bude 
v  novembri spustená aj 
petržalská krízová linka 
0947 487 061. Vo vyhrade-
ných hodinách bude slúžiť 
pre včasnú identifikáciu 
ľudí, ktorí sa v  zimnom 
období ocitnú v náhlej nú-
dzi.

Petržalská samospráva 
aktívne kontaktuje takmer 
stovku klientov žijúcich 
v  provizórnej forme býva-
nia, t.j. v  chatrčiach, sta-
noch, karavanoch či plenéri. 
Celkový počet ľudí bez do-
mova v našej mestskej časti 
však ukážu až výsledky ak-
tuálne prebiehajúceho sčíta-
nia zastrešovaného magis-
trátom. 

(mh)
foto: MČ Petržalka

Od štvrtka 2. novembra 
majú všetci návštev-

níci povinnosť využiť elektro-
nický kiosk umiestnený hneď 
vedľa podateľne a  nových 
turniketov. Ten ich pri vstupe 
nasmeruje na poschodia a od-
delenie či referát, kde vybavia 
to, čo potrebujú.

Ďalšia iniciatíva zamest-
nancov miestneho úradu 
z  oblasti IT má zabezpečiť 
plynulejší priebeh v  naj-
vyťaženejších stránkových 
hodinách a  takisto získať 
údaje o  najviac žiadaných 
agendách.

Návod na obsluhu 
s videom

V prvom kroku si návštev-
ník volí na dotykovej obra-
zovke kiosku jednu z  inštitú-
cií, ktorú sa chystá navštíviť 
– na výber má buď Sociálnu 

poisťovňu, Úrad prá-
ce, sociálnych vecí 
a rodiny alebo Miest-
ny úrad Petržalka.

V prípade, že si vy-
bral miestny úrad, klikne na 
oddelenie, referát, kanceláriu 
či agendu, ktorú hľadá.

Kiosk mu v  spodnej časti 
vygeneruje lístok s  QR kó-
dom, kde nájde i  číslo po-
schodia vrátane názvu prís-
lušného útvaru na úrade.

Vygenerovaný QR kód je 
potrebné priložiť na vyhrade-
né miesto turniketu po pravej 

ruke otočený smerom nadol. 
Následne sa otvoria automa-
tické dvierka turniketu.

Lístok je potrebné si uscho-
vať – na turniket sa totiž pri-
kladá aj pri odchode.

V prípade vstupu s invalid-
ným vozíkom či detským ko-
číkom stačí osloviť personál 
podateľne, ktorý návštevníko-
vi otvorí bočný vchod. (mh)

foto: MČ Petržalka

V Petržalke ich odhadom žije asi 190. Pre 
ľudí na ulici je práve zima najnáročnejším 
obdobím, preto mestská časť podniká viace-
ré kroky na zmiernenie jej dopadov.

Výdajňa funguje 
v budove kotolne na 

Haanovej ulici každý 
pondelok v mesiaci od 

18:00 do 19:00 h.

➤

Teplé jedlo a nápoje  
pre ľudí bez domova

a turnikety na úrade
Petržalka prišla s no-
vinkou pri vstupe na 
miestny úrad v bu-
dove Centra Tech-
nopol.

Z  magistrátu totiž dosta-
la mestská časť na svo-

je podklady k  vianočnému 
osvetleniu zamietavé sta-
novisko. „Nová organizácia, 
ktorá začala spravovať ve-
rejné osvetlenie, si vyžiadala 
také technické požiadavky 
na vianočné osvetlenie, ktoré 
doteraz neboli a  nedajú sa 
ani do času osádzania splniť,“ 

informoval starosta Ján Hrčka 
počas pravidelnej online ho-
dinky so starostom. „Budeme 
sa pýtať, či na tom trvajú, pre-
tože ak áno, potom by som 
mal nepríjemnú povinnosť 
oznámiť, že tento rok vianoč-
ná výzdoba nebude. Napriek 
tomu, že sme s  ňou počítali 
a plánovali ju.“ 

(pn)

Vianočné osvetlenie 
možno nebude
Vianočné trhy sa budú tradične konať od  
25. novembra do 20. decembra. Okrem kultúr-
neho programu vás čaká v stánku Petržalky  
aj punč zdarma. Ešte predtým poteší deti  
3. decembra Mikuláš. Ohrozené je však tohto-
ročné vianočné osvetlenie. 

Digitálny kiosk



4 • 10. 11. 2023 PETRŽALSKÉ NOVINY PETRŽALSKÉ NOVINY 10. 11. 2023 • 5D O P R AVAS Í D L I S K O

Ružinov

Vrakuňa

Podunajské
Biskupice

DOBRÝ NÁPAD
DOBRÝ SUSED

Most pri 
BratislavePetržalka

Rovinka

Dunajská
Lužná

spoludokazemevela.sk

Využite možnosť získať 
4 000 € z grantového programu 
Dobrý sused na projekty 
vo vašom okolí, vďaka ktorým 
sa nám tu bude žiť lepšie.

Uzávierka na podávanie prihlášok je 9. 1. 2024.

PAAS sa v Petržalke rozšíril do ďalších zón, 
tá na Šustekovej však ešte nie je dokončená. 

Vyššiu kvalitu verejno-
prospešných služieb 

badať v  uliciach sídliska naj-
mä v posledných štyroch ro-
koch, k čomu prispela najmä 
postupná reštrukturalizácia 
miestneho podniku. Ten bol 
koncom roka 2022 definitív-
ne zrušený a údržbu na zele-
nom sídlisku z pozície mest-
skej časti vykonáva už len 
oddelenie správy verejných 
priestranstiev, ktoré funguje 
priamo v  gescii petržalského 
úradu.

V rámci údržby pribudlo aj 
množstvo nových pilotných 
aktivít, ktoré mestská časť 
dokáže zrealizovať efektívnej-
šie a vo vlastnej réžii, a  to aj 
vďaka výraznému šetreniu a s 
tým spojenou možnosťou na-
výšenia počtu zamestnancov i 
techniky.

Okrem asfaltovania chod-
níkov takzvaným finišerom 
k  týmto činnostiam po no-
vom patrí aj pokládka tráv-
natých pásov, ktoré viditeľne 
zatraktívnili, ale tiež sfunkč-
nili vybrané lokality. Samot-
nému položeniu zeleného 
koberca totiž predchádzalo 

aj strojové zarovnanie ze-
miny.

Prvý Draždiak
Ešte v  apríli tohto roka 

pribudlo 800 metrov štvor-
cových živého trávnika v plá-
žovej časti jazera Veľký Draž-
diak. Vďaka pravidelnému 
zalievaniu z neďalekej studne 
sa ujal veľmi dobre a  v  lete 
poskytol sľúbený komfort ti-
sícom návštevníkov.

Po úspešnom pilotnom 
projekte sa samospráva roz-
hodla v  zatrávňovaní po-
kračovať a  najnovšie „zdobí“ 
nový úsek pobrežia v  areáli 
obľúbeného letoviska ďal-
ších až takmer 1000 metrov 
štvorcových vysadenej trávy. 
Aj tentoraz je zabezpečené 
pravidelné zavlažovanie, sa-

mozrejme, vždy v závislosti 
od počasia.

Navyše, Petržalka podpí-
sala so štátnym podnikom 
Lesy SR dohodu, ktorá jej 
umožňuje brehy jazera zve-
ľaďovať efektívnejšie a v ce-
lom profile. Zatiaľ však stále 
bez stavebných úprav, keďže 

pozemky nevlastní mestská 
časť, ale najmä štátne lesy a 
hlavné mesto.

Moderné parkové 
prvky

Nový trávnatý porast sa 
nedávno objavil aj v areáli ZŠ 
Pankúchova aj v okolí novo 

„Teplotné výkyvy a rekordy, 
ktoré ukázal tretí októb-

rový týždeň, majú dosah ako na 
ľudské, tak i zvieracie biorytmy. 
Aj preto sa čoraz častejšie stáva, 
že sa ježkovia namiesto spánku 
vystresovaní potulujú nielen 

po uliciach. Niekoľkých zazna-
menali aj naši makači počas 
poslednej fázy kosby,“ píše sa-
mospráva na svojom facebo-
okovom profile.

Prvých šesť ježovísk z vy-
radených paliet vystlaných 

potrebným prírodným mate-
riálom preto už mestská časť 
umiestnila v teréne a násled-
ne ich osadí v ďalších. Ľudia 
na túto aktivitu samosprávy 
zareagovali veľmi pozitívne. 
„To je veľmi milý nápad. Ak 
by nám petržalskí makači 
poskytli know-how, radi si po-
stavíme vlastný v Komunitnej 
záhrade Jasovská, ale pote-
šíme sa aj hotovému, ježkov 
máme v okolí dosť,“ znie je-
den z príspevkov (pn)

foto: kh

Navrhnite miesta pre 
domčeky pre ježkov
Obyvatelia môžu navrhnúť lokalitu, kde by 
mohli byť umiestnené domčeky na prezimo-
vanie ježkov. 

V Petržalke pribudli desiatky 
metrov nového trávnika

Pásy živej trávy 
osadili pracovníci 

petržalskej údržby 
na brehu Draždiaka, 
pri aktuálne rekon-
štruovanej športo-
vej hale Prokofie-
vova a v areáli ZŠ 

Pankúchova.

vyasfaltovaných chodníkov 
na Prokofievovej, kde niekto-
rých obyvateľov a obyvateľky 
znepokojilo, že položením 
trávnika zabránila mestská 
časť rastu narcisov vysade-
ných magistrátom.

„Pred položením trávy sme 
realizovali iba povrchové 
úpravy pôdy, cibuľky jarných 
kvetov sa sadia do hĺbky 10 
až 15 centimetrov. Väčšina by 
tak mala ostať nepoškodená,“ 
tvrdí Milan Gálik z  petržal-
skej údržby, ktorý koordinuje 
pokládku trávnikov. Narcisy 
by tak mali, i keď v menšom 
počte, na jar znovu vyrásť.

Trávou sa zazelenalo aj 
okolie verejného detského 
ihriska Fedinova a Športovej 
haly Prokofievova, kde okrem 
porastu pribudol v okolí exis-
tujúcich drevín i štiepaný ka-
meň – biely makadam.

„Použili sme ho z estetické-
ho hľadiska na zarovnanie, 
lebo niektoré stromy majú ko-
rene nad alebo pod úrovňou 
trávnika,“ vysvetľuje Gálik.

(mh)
foto: MČ Petržalka

Na chodníku pred polikli-
nikou parkovali autá ešte pár 
týždňov po zavedení PAAS.  
Podľa projektu už chodník nie 
je jeho súčasťou PAAS, ale... 
„Chodník popri Poliklinike 
Šustekova je vo vlastníctve 

hlavného mesta. Vzhľadom 
na tzv. chodníkovú novelu 
nie je umožnené parkovanie 
na tejto ploche,“ informoval 
Peter Bubla. Pracovníci ma-
gistrátu tam začali dávať upo-
zornenia a autá zmizli. 

Zóna na Šustekovej čaká na parkovisko

(in)
foto: Matúš Husár, in

Zatvorené 
parkovisko

Súčasťou PAAS na Šusteko-
vej je podľa projektu aj par-
kovisko. Kedy na ňom bude 
možné parkovať? Aktuálne je 
zatvorené.

„Parkovisko na Šusteko-
vej je momentálne v  štádiu 
prípravy. Otvorenie tohto 
parkoviska sa predpokladá 
v roku 2024,“ uviedol hovorca 
magistrátu. 

Rovno oproti poliklinike, 
pred príjazdovou cestou pred 
Šustekovou 1-7 je osadená 
značka zákazu vjazdu okrem 
zásobovania, v  projekte PAAS 
tam zaznačené miesta nie sú, 
a  predsa tu denne perma-
nentne parkuje desiatka áut.  

„Predmetná plocha je mo-
mentálne v procese majetko-
vého zisťovania,“ informoval 

nás hovorca magistrátu Peter 
Bubla. Po terasách ide o ďalšie 
nevysporiadané plochy, kto-
rých určenie vlastníctva zjav-
ne nie je jednoduché. 

Čo sa na tejto príjazdovej 
ceste zmení, keď sa zistí, či 
je v  správe magistrátu alebo 
mestskej časti? 

„Na spevnenej ploche pred 
bytovým domom Šustekova 
1-7 je plánovaná regulácia 
pre parkovanie rezidentov 
v  tejto zóne,“ uviedol Peter 
Bubla. (Táto informácia je 
dobrou správou pre obyvate-
ľov Šustekovej 9-15, ktorá má 
identickú príjazdovú cestu, je 
v zlom stave, ale miestni sa už 
roky nevedia dopátrať majite-
ľa.pozn. red.)

Komu patrí príjazdová cesta?
Chodník je už chodník
VIDITEĽNÁ ZMENA:

SEPTEMBER NOVEMBER

➤ Prvé ježoviská nájdete na Gercenovej, Kapicovej, Tema-
tínskej, Vyšehradskej, Pankúchovej a Šustekovej. 

Prokofievova

ZŠ Pankúchova

Draždiak
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PETRŽALSKÉ NOVINY 
čítajte aj na webe

www.bratislavskenoviny.sk

V Ý S TAV B A / K U LT Ú R AV Ý S TAV B A

BANDA
20 ROKOV NAŠEJ

MUZIKY

www.banda.sk

ZUBNÁ AMBULANCIA 
AMBULANCIA 

STOMATOCHIRURGIE 
A IMPLANTOLÓGIE

ZUBNÁ POHOTOVOSŤ
oznamuje zmenu pracovnej 

doby od 15-21h
OŠETRÍME KAŽDÉHO, KTO NÁM ZAVOLÁ 

0905662407 
STROMOVÁ16, BA KRAMÁRE

Iste, šlo len o sondáž. Mest-
ská časť chcela obyvateľom 

ukázať pracovnú verziu špor-
tovej haly a  zistiť, či s  ňou 
v  zásade nemajú problém, 
alebo má hľadať pre halu iné 
miesto. Aktuálne totiž nie je 
vypísaná žiadna výzva, z kto-
rej by Petržalka mohla na vý-
stavbu získať dotácie. Ak sa 
však objaví, nechce sa do nej 
samospráva zapájať pod ta-
kým časovým tlakom, ako to 
bolo pri Pankúchovej. Preto 
plánuje projekt pripraviť vo-
pred. A  od obyvateľov chcela 
získať informácie, za akých 
podmienok by bola pre nich 

hala na mieste súčasných te-
nisových kurtov (premiestnia 
sa na iné miesto v areáli, pozn.
red.) priechodná. Škoda, že 
zúčastnenými boli najmä za-
mestnanci úradu a poslanci.

Celodenné využitie
„Naším cieľom bolo v tom-

to území doplniť občiansku 
vybavenosť,“ vyjadril sa vedú-
ci referátu územného rozvoja 
a GIS Viktor Kasala. Výhodou 
umiestnenia haly v  školskom 
areáli je, že doobeda ju môžu 
využívať žiaci, poobede špor-
tové kluby, ktorým v Petržal-
ke zúfalo chýbajú priestory 
na tréningy, a večer sa dá hala 
využiť pre verejnosť a  ko-
merčné nájmy, aby mala za 

čo fungovať. Riaditeľka školy 
nápad víta.

Hala by sa mala nachádzať 
v  tesnej blízkosti zadného 
vchodu školy, aby to mali žia-
ci čo najkomfortnejšie. Pre-
pojiť halu so školou, aby sa 
do nej dalo dostať suchou no-
hou, by bolo finančne nároč-
nejšie, pretože by sa muselo 
urobiť na úrovni poschodia. 

Prechod k  tartanovej dráhe 
by totiž mal zostať zachovaný. 

V  hale s  rozmermi 28 x  44 
metrov by mala byť aj mobil-
ná tribúna, bude možnosť ju 
rozdeliť na tri veľké telocvične. 
Starosta Ján Hrčka ukázal prí-
klady už existujúcich hál. Tá na 
Gessayovej by mala zelenú stre-
chu a  ráta sa aj s  fotovoltikou 
na budove školy. Stavba by bola 
v  dostatočnej vzdialenosti od 
okolitých domov a ani výškovo 
by ich nemala ovplyvniť, ne-
smie byť totiž vyššia ako škola. 

Problémom je však parko-
vanie. „Aktuálny stav nie je 
dobrý, a hoci hala bude slúžiť 
miestnym, budú ju vyhľadá-
vať aj ľudia z celej Petržalky 
aj Bratislavy. A mnohí nebu-
dú chodiť MHD,“ skonštatoval 
Ján Hrčka a to torzo prítom-

ných obyvateľov v  tom tiež 
videlo najväčšiu prekážku.

Najväčší problém - 
parkovanie

Starosta je však presvedče-
ný, že parkovanie sa zlepší aj 
dobudovaním električky, kto-
rej dajú ľudia prednosť pred 
autom. Jeho osobný názor 
je, že počet áut klesne o  10-
15 percent, čo je presne rov-
naké číslo ako pokles počas 
sviatkov, kedy máme pocit, že 
Petržalka je prázdna. 

Okrem toho môže výstavba 
haly pomôcť aj inak. Ak mest-
ská časť získa externé zdroje, 
môže tie vlastné investovať 
do návrhov riešení pre danú 
oblasť. Investovať do nového 
parkovania, navyše k  25-30 
miestam, ktoré sú povinnosťou 

Z  Petržalky pochádza, ale-
bo v  nej momentálne 

žije nemalé množstvo úspeš-
ných výtvarníkov, v  priebehu 
posledných rokov tu vznikli 
(ale aj zanikli) viaceré galérie 
prezentujúce súčasné umenie 
(Photoport, APART, LOM, Galé-
ria Kontajner, Temporary Para-
pet, Hotdock, Station Gallery). 
Cieľom projektu je nadviazať 
na tento pozitívny trend, po-
ukázať na to, že súčasné ume-
nie do Petržalky patrí a má tu 
potenciál na rozvoj.

Výtvarníci Filip Bielek, Mar-
tin Lukáč, Roman Bicek, Oľga 

Paštéková, Alexandra Barth, 
Nicole Koleková, Rastislav 
Sedlačík a Martin Kleibl budú 
prezentovať široké spektrum 
médií, od maľby, cez fotogra-
fiu, sochu, inštaláciu, až po 
intermediálne výstupy. Pôj-
de o diela, ktoré súvisia s  ich 
vzťahom k  nášmu sídlisku 
a  niektoré vzniknú špeciálne 
pre túto príležitosť.

Výstavu súčasného výtvar-
ného umenia, ktorá sa koná 
pri príležitosti 50. výročia za-
čiatku výstavby sídliska Petr-
žalka, organizuje KZP. Potrvá 
do 3. decembra.  (pn)

Aj moderné umenie  
patrí do Petržalky
Bývalá predajňa umelých kvetov na terase Rov-
niankova sa zmení na dočasný kultúrny priestor. 
Od 10. novembra tu začína výstava Galaxia P50. 
Bola by škoda nechať si ujsť tvorbu výtvarníkov, 
ktorí majú k Petržalke osobnú väzbu, vyrastali 
v nej alebo v nej v súčasnosti tvoria.

Podobne ako na Pankú-
chovej to nebude všade 

hneď, istý čas to potrvá. Ako 
informoval starosta Ján Hrčka 
počas diskusie k hale, bez sú-
hlasu zriaďovateľa by už dnes 
nikto nemal parkovať v  areáli 
školy. Mnoho riaditeľov, po-

dobne ako na Černyševského, 
však žiada výnimku pre učite-
ľov. Chodia z Rajky, z Dunajskej 
Lužnej autom... Škola je rada, 
že sú ochotní dochádzať, a tak 
im chce umožniť parkovať 
v areáli. (pn)

foto: in

Autá v areáloch škôl  
nemajú čo robiť
Mestská časť sa chystá postupne robiť v  jednotlivých 
školách brány na diaľkové ovládanie. Dnu sa dostanú 
autá len s čipom na bránu.

vybudovať k hale. Mestská časť 
sa chystá dopravnými zmena-
mi zlepšiť aj prístup do školy.

PAAS by v  tejto lokalite 
mohlo byť okolo roku 2025, 
rovnako ako dobudovaná 
električka a  hala tu tiež skôr 
stáť nebude. „Problém s par-
kovaním nebude, bude prob-
lém s parkovaním zadarmo,“ 
skonštatoval Ján Hrčka po 
tom, čo spomenul dostatok 
voľných, ale spoplatnených, 
parkovacích miest v  budúcej 
štvrti Petržalky City, na skok 
od Gessayovej. Napokon, už 
dnes môžu ľudia parkovať od 
21h do 7h ráno na parkovisku 
Billy za euro na celú noc. Vy-
užíva to len zopár áut.

Jeden z obyvateľov sa zaují-
mal o to, či by sa nedal zvýšiť 
počet parkovacích miest zjed-
nosmernením ulice „v okru-
hu“ Námestia hraničiarov 
a  Gessayovej. „Museli by ste 
absolvovať celý okruh, aby ste 
sa dostali von,“ varoval staros-
ta. „Chcú to obyvatelia?“ Vy-

jadril sa, že úrad môže osloviť 
rezidentov z Petržalského par-
kovacieho systému a spýtať sa 
ich na názor. Ak sa väčšina vy-
sloví za, úrad nie je proti. 

V hre sú aj ďalšie areály
Parkovanie nie je len prob-

lém Gessayovej, ale celej Petr-
žalky. Je absurdné, aby sme 
kvôli nemu rezignovali na 
výstavbu športovej infraštruk-
túry. Napriek tomu starosta 
niekoľkokrát zdôraznil, že keď 
pre projekt na Gessayovej ne-
získa úrad dostatočnú podpo-
ru obyvateľov, skúsia iný areál.

Samospráva má vytypova-

ný aj školský dvor na ZŠ Du-
dova a  ZŠ Holíčska. Dudova 
nemá problém s parkovaním, 
ale je od ruky, a  väčšina ľudí 
by sem jazdila autom. Na Ho-
líčskej zas úrad zamýšľa vy-
tvoriť projekt atletickej haly. 

„Začíname teda pracovať 
na tom, ako samotný zámer 
(ŠH Gessayova, pozn. red.) 
pretaviť z  úvah do konkrét-
nych riešení, ktoré sa budú 
bližšie zaoberať aj adekvát-
nymi možnosťami navýšenia 
parkovacích miest v  okolí,“ 
uzavrela mestská časť na svo-
jom facebookovom profile. (in)

foto: MČ Petržalka, hd, inhalu na Gessayovej?
Je paradoxné, že pred výstavbou športovej haly na Pankúchovej sa 
ľudia sťažovali na absentujúcu participáciu, ale koncom októbra pri-
šlo na verejné prerokovanie zámeru výstavby športovej haly v areáli 
ZŠ Gessayova sotva desať obyvateľov. 

Výzvy ako cesta 
Mestská časť vďaka výzvam o dotácie napríklad 

z MIRRI alebo Fondu na podporu športu rekon-
štruuje aktuálne Športovú halu na Prokofievovej 
aj plaváreň na Pankúchovej, kde stavia aj multi-
funkčnú halu. Je to dobrá cesta, Petržalka vďaka 
externým financiám šetrí tie vlastné. Tie môže po-
tom použiť na úpravy okolia novej stavby. 

Výhodou výstavby na školských dvoroch je, 
že vybavenie povolení netrvá dva roky, a  keď-
že pozemky nevlastní mesto, ale mestská časť, 
nepotrebuje na výstavbu jeho súhlas. Avšak nie 
vo všetkých areáloch sa dá stavať. Napríklad na 
ZŠ Turnianska vlastní areál súkromná firma, na 
Prokofievovej ho má zas prenajatý do roku 2036 
podnikateľ, ktorý tam prevádzkuje tenisové kurty.

Chceme ďalšiu športovú

ZŠ Pankúchova

Hala by mala vyrásť na mieste súčasných tenisových 
kurtov. Tie premiestnia na iné miesto v areáli. 

O verejné prerokovanie zámeru výstavby športovej haly 
veľký záujem nebol. 

➤

➤
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ní. Tovar odviezli taxíkom, 
ktorý ich tu čakal!“ spomína 
Braňo Jánoš. „Všetky okná 
nám vytĺkli, ako baranidlo 
použili kanalizačnú rúru. 
Od bezpečnostných fólií sme 
sa postupne prepracovali 
k mrežiam vonku, ale tie zo-
spodu odpílili a  ohli, ďalší 
vytrhli dvere z  pántov. Tak 
sme dali mreže aj zvnútra, 
zamrežovali aj druhú časť, 
vchodové dvere mali štyri 
zámky a alarm. Do toho nás 
navštívili výpalníci... Na-
priek tomu to bolo na začiat-
ku jednoduchšie ako dnes.“

Nie preto, že konkurencia 
nebola veľká. „S otcom by sme 
nikdy neboli schopní otvoriť 
predajňu, keby sme nema-
li priateľov, a  to aj medzi 
obchodníkmi, ktorí doniesli 
tovar a  povedali: Keď ho 
predáte, zaplatíte. Fungovali 
džentmenské dohody.“

Jánošovci chceli športový 

obchod, lenže tovaru mali 
málo. „Keď sa to dozvedeli 
známi, každý priniesol, s čím 
obchodoval. A tak sme na za-
čiatku mali aj papiernictvo, 
predávali aj poháre, vankú-
še a  paplóny, aj  keramiku, 
aj telefóny a  faxy, aj hračky. 
Alebo talianske topánky. To 
bol strašný biznis. Prišiel 
otec spolužiaka s  kamiónom 
kožených čižiem z Talianska. 
Rady tu na ne boli. A to stáli 
4 000 korún. Tak, ako sme ich 
krásne predali, tak sa nám 
v  januári vrátili. Nezvládli 
zimu a  sneh. Už sme vedeli, 
že obuv predávať nebudeme.“

Braňo Jánoš je skvelý roz-
právač. Aj keď spomína, ako 
kedysi deti jazdili rovno pred 
predajňou. „Pred vchod sme 
dali vyhadzovaciu rampu. 
Deti si do jamy dali kartó-
ny, na ktoré z rampy skákali. 
Už pred jednou čakali, kedy 
ju vyložíme. A  policajti sem 

chodili ako na klavír, lebo sa 
všetci sťažovali na hluk. Ale 
bol tu život.“ 

Keď sa začalo dariť ich veľ-
koobchodu, sponzorovali 
vznikajúce skate parky. 
Na mieste toho petržal-
ského na Námestí repub-
liky vytvorili v roku 2000 
dokonca projekt, ktorý 
rátal s  krytou halou, aby 
sa dalo jazdiť v lete aj v zime. 
Mali tam byť šatne, sprchy 
a  administratívna budova, 
ktorej súčasťou by bola ich 
predajňa a  servis. „Zohnali 
sme sponzorov, mestskú časť 
by to nestálo nič. Z  plánov 
zišlo a  postavilo sa, čo sa 
postavilo,“ konštatuje Braňo 
Jánoš.  

Boom zažívajú  
tzv. trojkolesá 

Kedysi boli korčule len 
čierne a  červené, lyžiarky 
detto. Dnes máte 10 farieb 
z jednej korčule. Každá je iná, 
mäkké, polomäkké, s  malý-
mi kolieskami, so štyrmi ko-
lieskami, s  troma, do mesta, 
do terénu... Vyberať si sem 
chodia prof íci aj zberate-
lia. „Agresívne korčule mali 
útlm, ale slávia návrat, fitnes 
korčule na hrádzu, sú v tren-
de stále. Boom zažívajú tzv. 
trojkolesá, sú rýchle, vhodné 
aj do mesta, pretože kratší 
nôž sa ľahšie ovláda a aj cez 
nerovnosti sa dá ľahšie prejsť. 
Majú aj odpruženie, čo je vý-
hoda, lebo hrádza je už ako 
tankodrom,“ hovorí Braňo 
Jánoš. Vidno, že sa vyzná. 

Korčuľujete? Aké ste mali 
predtým korčule? To sú vraj 
dôležité veci. Keď ste mali 
predtým tvrdú topánku, ne-
môžete si kúpiť mäkkú, lebo 
vám nebude vyhovovať. Toto 

vám v  obchodnom centre či 
na internete nikto nepovie, 
dokonca si neraz kupuje-
me lacné korčule v  predaj-
ni potravín, keď sú v  akcii. 
„A  potom sem ľudia chodia 
vymieňať klipsy. Napokon 
ich korčule vyjdú ešte drahšie 
ako keby kúpili rovno kvalit-
né...“

Okrem kolieskových a  ľa-
dových korčúľ a  nastaviteľ-
ných detských lyžiarok, ktoré 
rastú s nohou dieťaťa, je práve 
servis korčúľ, kočíkov, bicyk-
lov a  lyží je to, čo ešte ľudí 
motivuje prísť do predajne 
osobne. „Niektorí zákazníci 
sem prídu aj s  15-ročnými 
korčuľami. Jazdili mladí, 
potom mali deti, nemali čas 
a  teraz ich znova vytiahli,“ 
tvrdí zo skúsenosti Braňo Já-

noš. Hovorím mu, že také 
mám doma aj ja, ale už by 
som si netrúfla postaviť sa 
na ne. „Môj otec, ktorý 37 
rokov nestál na žiadnych 
korčuliach, sa v  sedemde-
siatke postavil na koliesko-

vé. A jazdil. Keď niekto tvrdí, 
žeby si už netrúfol, vždy si 
spomeniem na otca. To máte 
ako s plávaním, to nezabud-
nete.“ (in)

foto: Martin Kleibl 
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Dovolenka 
a pracovné 
právo II.
V predošlom článku sme sa
venovali základným ustanove-
niam Zákonníka práce o dovo-
lenke. Na článok nadviažeme a
budeme sa venovať spoločným
ustanoveniam Zákonníka práce
o dovolenke.
Zamestnávateľ môže určiť
zamestnancovi čerpanie dovolen-
ky, aj keď dosiaľ nesplnil pod-
mienky na vznik nároku na dovo-
lenku, ak možno predpokladať, že
zamestnanec tieto podmienky
splní do konca kalendárneho roka,
v ktorom dovolenku čerpá, alebo
do skončenia pracovného pomeru.
Čerpanie dovolenky by mal v
zmysle zákona určovať zamestná-
vateľ tak, aby si zamestnanec
mohol dovolenku vyčerpať spra-
vidla vcelku a do konca kalendár-
neho roka. Pri určovaní dovolenky
je potrebné prihliadať na úlohy
zamestnávateľa a na oprávnené
záujmy zamestnanca. Zamestná-
vateľ je povinný určiť zamestnan-
covi čerpanie aspoň štyroch týž-
dňov dovolenky v kalendárnom
roku, ak má na ne nárok, a ak
určeniu čerpania dovolenky ne-
bránia prekážky v práci na strane
zamestnanca. Ak sa poskytuje
dovolenka v niekoľkých častiach,
musí byť aspoň jedna časť najme-
nej dva týždne, ak sa zamestnanec
so zamestnávateľom nedohodne
inak. Čerpanie dovolenky je
zamestnávateľ povinný oznámiť
zamestnancovi aspoň 14 dní
vopred. Obdobie môže byť výni-
močne skrátené so súhlasom za-
mestnanca. Za časť dovolenky,
ktorá presahuje štyri týždne
základnej výmery dovolenky,
ktorú zamestnanec nemohol
vyčerpať ani do konca nasledujú-
ceho kalendárneho roka, patrí za-
mestnancovi náhrada mzdy v
sume jeho priemerného zárobku.
Za nevyčerpané štyri týždne zák-
ladnej výmery dovolenky nemôže
byť zamestnancovi vyplatená
náhrada mzdy, s výnimkou, ak si
túto dovolenku nemohol vyčerpať
z dôvodu skončenia pracovného
pomeru. JUDr. Dionýz Stehlík

JUDr. Pavel Jurek
0917/822 723

Dispečerov
mesta spoznáte
jednoduchšie
BRATISLAVA
Dispečing bratislavského
magistrátu má dva nové slu-
žobné automobily, ktoré budú
slúžiť pracovníkom dispečin-
gu z oddelenia správy komu-
nikácií na lepšie a operatívnej-
šie zasahovanie.
Služobné autá sú určené na efek-
tívnejšie zabezpečovanie kon-
troly verejných priestranstiev a
operatívnejší zásah v teréne pri
mimoriadnych udalostiach.
Automobily sú ľahko rozpozna-
teľné, pretože sú označené
logom mesta a mestskými far-
bami. 
Bratislavský magistrát kúpil dve
vozidlá, obe sú v bielej farbe a s
logom mesta Bratislavy,  za pri-
bližne 20-tisíc eur. Vozidlá sú
vybavené sú majákom a výstraž-
ným osvetlením na zadnom
okne s nápisom Správa komuni-
kácií, kde je uvedený aj telefo-
nický a e-mailový kontakt na
dispečing mesta na oddelení
správy komunikácií. 
Na uvedené kontakty bude tiež
možné nahlasovať prípadné po-
ruchy na mestských cestách, či
upozorniť na prekážky na mest-
ských komunikáciách alebo na
zníženú zjazdnosť bratislav-
ských ciest. (kk)
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Mirbachov palác je zreštaurovaný
podľa architektúry z 18. storočia
STARÉ MESTO
Zreštaurovanie fasády Mir-
bachovho paláca, ktorý bol v
zlom stave, je hotové. Práce
boli zamerané na obnovu
celkovej fasády, doplnenie
modelácie výzdoby, vytvore-
nie kópií jednotlivých prvkov
podľa originálov a došlo aj
na zlátenie kovových do-
plnkov. Mirbachov palác má
aktuálne vzhľad pôvodnej
architektúry zo 60. rokov 18.
storočia.
Cieľom obnovy fasády bolo
reštaurátorským spôsobom do-
siahnuť čo najlepší technický a

estetický stav fasády vrátane
všetkých jej prvkov. Reštaurá-
torské práce boli zamerané na
obnovu fasády, kamenných
portálov, soklov a ostení,
obnovu drevených okien, dverí
a mreží. 
V rámci reštaurátorských prác
sa upravili kamenné fragmenty,
doplnili modelácie štukovej
výzdoby a chýbajúcich častí
omietkovej vrstvy, vytvorili sa
kópie umelokamennej vázy
odliatím a farebne sa upravili
erbové polia v intenciách
heraldickej farebnosti erbov
grófa Nyára. Tie boli následne

osadené do kartuše tympanónu
paláca. Pozlátili sa kovové
doplnky, napríklad rokajový
štítok, kľučky brán či rokajová
výzdoba mreží balkóna, ktoré
boli zlátené aj v pôvodnej
architektúre paláca. 
Opravené boli okenné krídla,
vstupné brány či kamenné
sokle, ktoré vzhľadom na
veľký rozsah poškodenia
nahradili nové kópie. Obnove-
ný bol aj južný štítový múr
nachádzajúci sa nad susedným
objektom, pričom na tieto práce
bola potrebná horolezecká
technika. (kk)

V 90-tych rokoch, keď  táto 
prevádzka rozbehla kor-

čuliarsku mániu, to bolo inak. 
„Do talianskej firmy Roces 
sme šli kvôli lyžiarkam a  ľa-
dovým korčuliam a  oni nám 
ukázali kolieskové a tvrdili, že 
to bude boom,“ spomína Braňo 
Jánoš. „Bol som presvedčený, 
že toto si u nás za tie peniaze 
nikto nekúpi. Tak sme zo sluš-
nosti zobrali 140 párov. O rok 

sme už brali 3 500.“
Dospelí chodili a  hovori-

li: Ja som to videl v  Amerike 
a  chcem to vyskúšať. Deti 
chceli „agresívne“ korčule, 
s ktorými by mohli skákať cez 
zábradlia, preliezky, schody... 
„Ruksaky Roces sme predávali 
ako teplé rožky, nestíhali sme 
ich vybaľovať,“ pokračuje. „Pa-
radoxne to bolo v  dobe, kedy 
neboli žiadne skate parky.“

Tieto deti vyrástli a  dnes 
prichádzajú s  vlastnými po-
tomkami. ´Keď som bol malý, 
otec mi tu kúpil kolieskové 
korčule,´ hovoria svojim de-
ťom. Alebo ´Tu som otca na 
kolenách prosil, aby mi kúpil 
korčule, a  keď videl cenu 9 
500 korún, odmietol so slo-
vami, že to sú dve výplaty´. 
Braňo Jánoš hovorí, že 
si prichádzajú splniť 
detské sny. Kúpiť si 
korčule, po ktorých 
túžili. A  chcú ich 
dopriať aj svojim 
deťom a  voziť sa 
spolu. „Bohužiaľ, 
zatiaľ čo otec 
sníva, dieťa je na 
mobile. Zrak ne-
zdvihne ani, keď sa 
pýta: Korčule? Na čo 
mi to bude? Deti dnes 
majú všetko, ale väčšina 
nechce robiť nič. Prídu rodi-

čia do predajne a hovoria: Čo 
ti kúpim? Skateboard máš, 
kolobežku máš, ... ale všetko 
je v garáži a nikto to nepou-
žíva. Dôjde im to neskôr. Ta-
kže na rozdiel od začiatkov 
sú dnes našimi najčastejšími 
zákazníkmi ľudia po dvad-
siatke.“ 

Divoké 90-te roky
Do  prevádzky, ktorá bola 

pôvodne opravovňou hra-
čiek a  športových a  rybár-
skych potrieb, vchádzam cez 
dvoje zamrežované dvere. 
To je pozostatok divokých 
90-tych rokov, kedy predaj-
ňu vykradli deväťkrát. „Po 
prvý raz mesiac po otvore-

„V júni 1991 som zmaturoval, v novembri 
sme s otcom otvárali obchod,“ hovorí Braňo 
Jánoš. Športový obchod a servis Scarlett je 
na Rovniankovej 5 už neuveriteľných 32 ro-
kov. V tesnej blízkosti budúcej električkovej 
trate, rovno oproti hypermarketu, ktorému 
sa len ťažko konkuruje.

Článok vznikol v  spolupráci 
so  stránkou www.kdemaju.sk, 
ktorá mapuje vyše tisíc prevádzok a služieb v Petržalke. 

Práve servis korčúľ, 
kočíkov, bicyklov a lyží je 
to, čo ešte ľudí motivuje 

prísť do predajne osobne.

Prvé dva-tri roky šlo o prežitie. „Kde som sa pozrel, tam som bol dlžný. Rovno 
z nočnej som šiel do predajne predávať, ale výplatu som nevidel. A keď sa nám 
začalo trocha dariť, tak nás vykradli,“ spomína Braňo Jánoš.

Niektorí zákazníci prídu do servisu aj s 15-ročnými kor-
čuľami. Jazdili mladí, potom mali deti, nemali čas a teraz 
ich znova vytiahli.

„Občas príde zákazník a s údivom mi hovorí: Veď tu mi 
rodičia kúpili prvé korčule, myslel som, že už neexistujete,“ 
hovorí Braňo Jánoš. Pýtam sa ho, či im pomôže blízkosť 
električkovej trate. Verí, že áno.

 Dnes je veľký výber korčúľ - mäkké, polomäkké, 
s malými kolieskami, so štyrmi kolieskami, s troma, 
do mesta, do terénu... Vyberať si sem chodia prof íci 
aj zberatelia.

➤

➤

➤

Pre korčule 
sem chodia generácie
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Na mieste súčasného wor-
koutu na Bosákovej sa 

v  minulosti nachádzalo ako 
súčasť dopravného ihriska aj 
detské ihrisko. Vybudovali ho 
ešte za socializmu, no už celé 
desaťročia chátralo. Zmeni-
lo to občianskeho združenia 
Poďme na to. Moderný ráz 
ihriska však výrazne narú-
šal starý ošarpaný obvodový 
múr.  „Už dávnejšie sme chce-

li tento priestor vymaľovať, 
nakoniec sa nám to podarilo 
vďaka finančnému grantu 
i  šťastnej náhode. Natrafili 
sme totiž na talentovaného 
umelca Martina Kremeňa, 
ktorý je autorom návrhu, 
a dobrovoľníkov z okolia, ktorí 
sa na realizácii tiež zúčastni-
li,“ prezradil aktivista Martin 
Čambalík z občianskeho zdru-
ženia Poďme na to.  

Okrem malieb v  priesto-
re je novinkou aj minifut-
balové ihrisko 1 vs.1, ktoré 
vzniklo premenou bývalého 
pieskoviska. „Využili sme 
obvodový múr pieskoviska, 
vyrovnali terén a inštalova-
li kovové bránky. Natiahne-
me na ne sieťky a oteckovia 
si môžu s  deťmi zahrať.“ 
Projekt vďaka hlasom od 
ľudí vyhral prvé miesto vo 
výzve spoločnosti Tesco - 
Vy rozhodujete, my pomá-
hame, ktorá ho finančne 
podporila a  tiež pomoci od 
Autoklubu Slovakia Assis-
tance. (ms)

foto: OZ Poďme na to

S Í D L I S K O S Í D L I S K O
Pokračovanie zo strany 1

Petržalka nepredáva, 
skôr získava

„Hlavné mesto SR Bratisla-
va momentálne nepripravuje 
predaj predmetných nehnu-
teľností, teda stavby Braníka 
a  pozemku nachádzajúcom 
sa pod ním v prospech inej fy-
zickej alebo právnickej osoby,“ 
reagoval hovorca magistrátu 
Peter Bubla, keď sme sa pý-
tali, či už neplatí sľub primá-
tora, že pozemky v  centrál-

nej rozvojovej osi sa za jeho 
volebného obdobia predávať 
nebudú. Tak, ako to teda je?

To, že prišiel z  mesta zá-
mer o predaj, nám potvrdil aj 
starosta Petržalky Ján Hrčka. 
„Dali sme negatívne stano-
visko, napísali magistrátu, 
že Braník je v  zlom stave, 
ktorý sa môže zhoršovať, ale 
ak nám ho zveria, budeme 
sa starať. Minimálne budo-
vu zakonzervujeme, aby sa 
to nezhoršovalo,“ hovorí sta-
rosta. „Takto sme už od ma-

gistrátu získali budovu na 
Znievskej, za 120-tisíc sme 
opravili strechu, pozatvárali 
okná, vypratali neporiadok, 
ľudia bez domova tam už nie 
sú, poorezávali zeleň, vyčistili 
priestor okolo... Nemáme pre 
ňu zatiaľ zámer, ale budova 
minimálne ďalej nechátra, 
neznehodnocuje sa a  nie je 
zdrojom ubytovania pre ľudí 
bez domova. Rovnako si to 
viem predstaviť s  Braníkom. 
Občas sa objaví nejaká vý-
zva o dotácie, ale keď budovu 
nemáte v  správe, neviete sa 
do nej zapojiť. Preto by bolo 
lepšie, keby ju samospráva 
v  správe mala.“ Dodal, že 
primátor deklaruje, že nejde 
proti vôli mestských častí, po-
kiaľ to nie je jeho top záujem. 
Tak to vraj bolo aj v prípade 
Braníka. „Mám informáciu, 
že po stanovisku mestskej 
časti mesto od predaja ustú-
pilo,“ uviedol. 

Magistrát zrealizoval nie-
koľko nákladných projektov. 
Len fontána na Námestí slo-
body stála minimálne 4, 8 mi-
lióna eur. Predaj mestského 
majetku sa tak javí ako spô-
sob, ako zmierniť finančný 
deficit. „Mesto v  minulosti 
zvažovalo predaj uvedenej 
nehnuteľnosti, a to predovšet-
kým z dôvodu, že  pravidelne 
investuje nemalé prostriedky 
na deratizáciu, dezinsekciu 
a  vypratávanie uvedeného 
objektu,“ uviedol iný dôvod 
hovorca magistrátu.

Na rozdiel od mesta Petr-
žalka nehnuteľnosti aj vďaka 
hospodárskym prebytkom 
nakupuje. Po areáli ZSE na 
Ulici Ondreja Štefanka, ku-

puje aj športovú halu na 
Draždiaku. 

Vízia premeny  
lokality existuje

Na poslednom mestskom 
zastupiteľstve koncom ok-
tóbra navrhol poslanec Jakub 
Kuruc uznesenie, v  ktorom 
zastupiteľstvo žiada primá-
tora, aby inicioval rokovania 
s  mestskou časťou Petržalka 
„vo veci ďalšieho využitia bý-
valej budovy Braník na Be-
ňadickej ulici a  postupu pri 
hľadaní spoločného riešenia 
za účelom jej možného vyu-
žitia, prípadne nájdenia rie-
šení s  cieľom zlepšiť situáciu 
v  danej lokalite“. Malo by sa 
tak stať do konca roka 2023. 
Prílohu tvoril aj dokument 
Vízia rekonštrukcie DK LÚKY 
a  priľahlého územia z  mája 
2021. Koncepciu vytvorili 
Kultúrne zariadenia Petržal-
ky (KZP) pod vedením dnes 
už bývalej riaditeľky Moniky 
Korenčiovej. Rekonštrukcia sa 
mala skladať z troch fáz – re-
konštrukcie DK Lúky na Krea-
tívne centrum kultúry, úpravy 
verejného priestoru a prestav-
by budovy Malý Braník. Táto 
stavba bola kedysi projekto-
vaná pre veľkú reštauráciu, 
s  menšími prevádzkami na 
úrovni terasy. Podľa koncepcie 
„v nej môže vzniknúť veľký, va-
riabilný, viacúčelový kultúrno 
– spoločenský priestor s  naj-
modernejšou technológiou na 
spôsob nemeckej Stadthalle 
s  kapacitou minimálne 500 
a  maximálne možno aj 1000 
návštevníkov, s reprezentatív-
nymi konferenčnými miest-
nosťami, s  novou dôstojnou 

obradnou sieňou a s exkluzív-
nou reštauráciou na úrovni 
terás, s  využitím terás v  let-
ných mesiacoch“.

Argumentom pre nutnosť 
premeny lokality bol podľa 
autorov dokumentu fakt, že 
Petržalka sa rozrastá o  nové 
štvrte – Slnečnice či Nesto 
a  „DK Lúky sa tak stane je-
diným verejným centrom 
kultúry pre takmer 100-tisíc 
v  okolí ubytovaných občanov 
hlavného mesta s  konečnou 
električiek pred vchodom“. 
Na prvom stretnutí pracovnej 
skupiny k DK Lúky vo febru-
ári 2021 informoval vtedajší 
poslanec Drahan Petrovič 
prítomných, že „navrhovaný 
postup a  riešenie predbežne 
prerokoval s primátorom Bra-
tislavy pánom Vallom, ktorý 
vyslovil kladné stanovisko 
k príprave takéhoto projektu“. 

Starosta Petržalky Ján Hrč-
ka je aktuálne opatrnejší. „Ide 
o  veľké plány za milióny. Ja 
som taký skromnejší. Radšej 
to skladám po 10-tisícoch, 
maximálne 100-tisícoch, ako 
keď mám 10-miliónový me-
galomanský nápad a  nikdy 
ho nezrealizujem, pretože 
zohnať 50-tisíc, aj 500-tisíc je 
ešte reálne, ale päť miliónov 
nie,“ konštatoval a koncepciu 
považuje skôr za víziu, ktorá 
sa nikdy neuskutoční.

Na ťahu je teraz magistrát. 
Uvidíme, či je do budovy 
ochotný investovať, nechá ju 
ďalej chátrať, alebo ju zverí 
mestskej časti a dá jej príleži-
tosť, aby tam raz niečo zmys-
luplné vytvorila. (in) 

foto: Matúš Husár, 
Marian Dekan

Starosta Ján Hrčka interpe-
loval primátora vo veci re-

konštrukcie chodníka na Kutlí-
kovej. Chodník bol prevzatý od 
dodávateľa 21.6.2022. Starosta 
sa zaujímal, kedy magistrát 
zaevidoval prvú sťažnosť od 
obyvateľov na pukliny v chod-

níku. Odpoveď z  magistrátu 
však znie, že neevidujú oficiál-
nu sťažnosť. Čo sa týka krokov, 
aké mesto podniklo na vyrie-
šenie puklín, primátor reago-
val: „Prebehla reklamácia diela 
po zimnom období, zároveň 
situáciu monitoruje príslušný 

správca komunikácie a  v prí-
pade nutnosti vykoná potreb-
né opatrenia.“ (pn)

foto: Matúš Husár

„K  predĺženiu prác na 
moste na  Antol-

skej došlo vzhľadom na neo-
čakávané práce, kedy po od-
búraní konštrukčných vrstiev 
vozovky na moste bol zistený 
iný stav, ako predpokladala 
pôvodná projektová doku-
mentácia k  mostu,“ informo-
val nás hovorca magistrátu 
Peter Bubla. 

Rekonštrukcia, ktorá za-
čala 17. júla, trvala do konca 
októbra. Jej súčasťou je aj 
nový asfalt na chodníku, ale 
„vybudovanie priechodu pre 
chodcov v rámci spomínanej 
rekonštrukcie mosta v  pred-
metnej lokalite nateraz nie je 
v pláne“.

Už v  roku 2018 hlasovali 
Bratislavčania v  rámci občian-
skeho rozpočtu za projekt 
Bez bariér za zdravím. ,Žiadali 
zlepšiť podmienky pre chod-
cov, cyklistov, matky s  kočík-
mi a  občanov so zníženou 
schopnosťou pohybu v  okolí 
Nemocnice s  poliklinikou na 
Antolskej neďaleko jazera Veľ-
ký Draždiak. Súčasťou mali byť 
aj dva priechody pre chodcov 
na začiatku Antolskej. Ľudia 
prichádzajúci zo sídliska a  od 
zastávky MHD totiž prebie-
hajú cestu živelne hneď za 
mostom. Dočkáme sa ich? 
„Máme zaradené do zoznamu 
na spracovanie vypracovanie 

dvoch zadaní pre vybudova-
nie priechodov pre chodcov 
v  predmetnej lokalite. Aktuál-
ne zabezpečujeme všetky po-
trebné úkony nevyhnutné pre 
vybudovanie priechodov pre 
chodcov, ktorých trvanie závisí 
aj od dostupných finančných 
prostriedkov a  nevyhnutných 
postupov pri verejnom obsta-
rávaní. Obe tieto zadania však 
nesúvisia s  už prebiehajúcou 
rekonštrukciou mosta,“ uvie-
dol hovorca magistrátu.

„Žiaľ, opäť prešlo pár ro-
kov a  nikam sa nepohlo vy-
riešenie Antolskej a  nikam 
sa nepohla debarierizácia 
priechodov na chodníkoch 
a cestách v majetku mesta, či 
už boli skolaudované, alebo 
nie,“ reagoval autor projektu 
Bez bariér za zdravím, akti-
vista Martin Nýdr. „Tá oprava 
mosta, čo som preveroval, 
tak nezasahovala na miesto, 
kde je už na jednej strane bez-
bariérová príprava na prie-
chod, tiež to ide z  iných roz-
počtových položiek, takže tu 
by som to ani nevidel reálne 
to riešiť v  rámci opravy mos-
ta. Ale mohlo to byť riešené 
cez iné rozpočtové položky. 
Je to naozaj absurdné, že 
pred zdravotníckym zariade-
ním sú cez mestské chodníky 
a cesty, takéto bariéry.“ (in)

foto: Matúš Husár

Nekvalitná práca?

Na opravenom moste chýba 
priechod pre chodcov

Pred rokom bol opravený chodník na Kutlíko-
vej a už sú na ňom pukliny.

Pôvodne dvojmesačná rekonštrukcia mosta 
pri nemocnici Antolská sa predĺžila o viac ako 
mesiac. Bohužiaľ, mesto nevyužilo opravy 
a nespojilo ich s vybudovaním bezbariérové-
ho prechodu za mostom, po ktorom už roky 
volajú aktivisti aj pacienti.

Krásna premena
Dobrovoľníci zatraktívnili workoutové ihris-
ko na Bosákovej ulici, ktoré slúži obyvate-
ľom na cvičenie pod holým nebom. 

Už dávnejšie chceli 
tento priestor vymaľovať. 
Nakoniec sa to podarilo 
vďaka finančnému grantu 
i šťastnej náhode.

➤

V marci 2021 
sme sa cez 
nezabezpečené 
okno dostali  
do vnútorných 
priestorov Bra-
níka. Vyzeralo 
to tam takto. 
Odvtedy sa 
zrejme zmenilo 
len málo. 

➤
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Stretávam sa s ňou v jedno 
doobedie v  centre mesta. 

Dnes má vzácny voľnejší deň. 
Čaká ju len jedna prehliad-
ka s  americkými turistami 
z  výletnej lode. Pýtam sa jej, 
či chodia cudzinci aj na pre-
hliadky Petržalky. „Áno, z lodí 
niekedy idú na cyklovýlet 
k  bunkrom,“ reaguje, dodáva 
však, že tam prednášajú od-
borníci na túto časť histórie. 
„Alebo ideme na tzv. jazdu po 
železnej opone.“ 

Aj po 32 rokoch „vo fachu“ 
ju stále baví sprevádzať tu-
ristov, pokojne aj na bicykli. 
Konštatujem, že má môj ob-
div. Len sa usmeje. Nevidí 
v  tom problém. „V sezóne 
takmer nemám deň voľna. 
Nedávno som výnimočne 

mala a hneď sme šli do Malej 
Fatry na hrebeňovku. Turis-
tika, cyklistika, lyžovanie... 
všetko, čo súvisí s  pohybom, 
je moje hobby,“ prezrádza. 
„A  okrem toho história 20. 
storočia a tiež Petržalka, kde 
bývam.“

Nostalgia za tým,  
čo nepoznala

V  devätnástich prišla do 
Bratislavy študovať na kated-
ru inžinierskej geológie a hy-
drogeológie Prírodovedeckej 
fakulty UK. Bývala v Ružino-
ve a  do starej Petržalky cho-
dievala na katedru, ktorá síd-
lila v   bývalých Jelínkových 
kasárňach. „Teraz ľutujem, 
že som chodila autobusom 
len na Zadunajskú a  späť 

a nikdy som sa nepozrela ďa-
lej. V  devätnástich vás však 
zaujímajú iné veci. Neroz-
mýšľate, že raz ´tá dedina´ 
zmizne,“ spomína. „Dnes je 
stará Petržalka a to, čo z nej 
zostalo, mojou srdcovkou. Cí-
tim nostalgiu za tým, čo som 
príliš nepoznala. Pamätám 
si napríklad aj Janíkov dvor, 
nazývaný tiež Antonienhof. 
Vtedy som netušila, čo to je 
a  dnes už, bohužiaľ, neexis-
tuje.“ 

Priznáva, že ešte ani v roku 
1982 sa jej do Petržalky, kde 
rodina dostala byt, sťahovať 
nechcelo. „Petržalka mala 
zlú povesť. Prvé roky som 
banovala za Ružinovom. Ale 
postupne sa v nej všetko me-
nilo k lepšiemu. Dnes už nie 
je strašiakom a mne prirást-
la k srdcu. Dokonca natoľko, 
že keď sme po 28 rokoch bý-
vania v paneláku riešili, kam 
sa presťahovať, zistili sme, 
že už z  Petržalky nechceme 
odísť.“ 

Eva Čubríková pracovala 
v  odbore, ktorý vyštudova-
la, len nejaký čas. Chcela 
byť v kontakte s angličtinou, 
a  tak sa rozhodla pre povo-
lanie sprievodkyne, popri-
tom stíhala robiť preklady 
aj učiť. Dnes sa už venuje 
len turistom, ale  aj domáci 
Petržalčania majú vďaka nej 
možnosť spoznávať mestskú 

Nie je zločin ako zločin a tie, 
ktoré má na svedomí Arsene 
Lupin, sú plné nečakaných 
zvratov, veselých momentov 
a obdivuhodnej zlodejskej šikov-
nosti, s akou sa mu darí unikať 
pred spravodlivosťou. Podarí sa 
nepolapiteľnému lupičovi zví-
ťaziť aj nad slávnym anglickým 
vyšetrovateľom? Obaja súperi 
sú odhodlaní nič tomu druhému 
nedarovať. Veď v stávke je ich 
dobrá povesť.

Dvanásťročný Bastián Balta-
zár Bux nie je v škole veľmi 
obľúbený, preto je často sám 
a najlepšie sa cíti medzi poli-
cami plnými kníh. Jedného dňa 
neodolá a z antikvariátu ukradne 
tajuplnú hrubú knihu so znakom 
dvojhlavého hada na obálke a s 
dvojfarebným písmom. Keď sa 
do nej začíta, kniha ho nečaka-
ne vtiahne do deja a chlapec sa 
tak stane súčasťou napínavého 
príbehu. Dozvie sa, že krajine 
Fantázia a jej vládkyni, detskej 
kráľovnej, hrozí zánik.

Juraj Retka, ktorého kamaráti – 
a v istej chvíli celé Slovensko – 
poznajú ako Jerryho, sa na svet 
túži pozerať z výšky. Rešpekt 
okolia, silná partia, veľa peňazí. 
Nikto mu nič z toho nedaroval, 
všetko si musel vyvzdorovať. Aj 
za cenu kompromisov so sve-
domím. Z takej výšky sa ľahko 
padá. Ťažšie sa hľadá odpoveď, 
ako ďalej. Je lepšie ujsť alebo 
zostať a čeliť vlastným rozhodnu-
tiam? Jerry nevie, váha. Možno 
až pridlho na to, aby to ešte 
dokázal rozhodnúť sám.

Prvá oficiálna kniha vydaná pri 
príležitosti 10. výročia BTS. 
Príbehy, ktoré presahujú všetko, 
čo už o BTS viete. Prvé oficiálne 
rozprávanie o členoch BTS a ich 
dospievaní, The Most Beautiful 
Moment in Life. Napísané počas 
troch rokov po rozhovoroch 
s novinárom Myeongseokom 
Kangom, v ktorých sa BTS po-
delili o osobné príbehy zo zákuli-
sia ich doterajšej cesty.

Určite ste sami? Radšej sa 
obzrite. Keď si myslíš, že si 
v bezpečí, keď si myslíš, že si 
celkom sám, práve vtedy si po 
teba príde... Vrah sa zakráda 
po meste, vyberá si tých, ktorí 
sú v noci doma sami – a bez 
výčitiek svedomia, neľútostne 
ich vraždí. Keď mesto zachvá-
ti panika, inšpektorka Helen 
Graceová sa postaví na čelo 
vyšetrovania, ale sama sa stane 
korisťou.

Maurice Leblanc: 
Arsene Lupin

Michael Ende: 
Nekonečný príbeh 

ilustrované vydanie

Radoslav Procházka: 
Domov na juhovýchod

BTS Beyond the Story: 
10 rokov príbehu BTS

M. J. Arlidge: 
Nehas, čo ťa nepáli

Stará smaltovňa
Budovu zo začiatku 20. 

storočia pohltil areál Mata-
dorky, takže sa dlho nevede-
lo, že vôbec existuje. 

„Je to jediná budova na 
našom území od význam-
ného nemeckého archi-
tekta Heinricha Ziegera, 
ktorý staval najmä v  se-
verných Čechách. Smal-
tovňa je unikátna jednak 
svojou konštrukciou, jed-
nak spôsobom, ako sa 
odtiaľ odvetrávalo tep-
lo,“ hovorí Eva Čubríková. 
„Zieger bol jeden z  pr-
vých, ktorí trvali na tom, 
aby aj priemyselné budo-
vy mali svojho architekta, 
aby čo najlepšie slúžili 
svojmu účelu. Dvojhalie je 
toho úžasným príkladom.“ 
Hovorí, že na rozdiel od 
iných priemyselných are-

álov ako Pradiareň či Spil-
ka, sa v  Petržalke zacho-
valo viacero budov, takže 
v  smaltovni môžeme vďa-
ka existujúcim budovám 
stále vidieť, ako prebiehal 
proces výroby. 

Smaltovňa má industriál-
ne čaro cenené v  západnej 
Európe, ktorá pri výstavbe 
prepája staré s  novým. Aj 
developer Matadorky avizo-
val, že minimálne dvojhalie 
zakomponuje do novej vý-
stavby. 

„K  smaltovni patrí aj vila 
riaditeľa Herknera. Je uču-
pená pod veľkými budo-
vami Vienna Gate, oproti 
petržalskej stanici. Zaujíma-
vosťou je, že aj v niektorých 
renomovaných knihách 
o  architektúre sa svojho 
času písalo, že je to strážny 
železničný domček.“ 

Pohraničiarska signálka
Viacero návštevníkov cyklo prechádzky s Evou Čubríkovou priznalo, že v Pečnianskom lese sú 

po prvý raz a signálku vôbec nepoznali.
„Ide o asfaltové cesty, kadiaľ počas socializmu jazdili pohraničiari a ´striehli na narušiteľov´. 

Názov som našla v starých mapách. Dnes je to cyklocesta lesmi, ktoré začínajú pri veslárskom 
klube. Mimochodom, ten je tiež vychytávkou Petržalky. Spolu so stanicou Propeleru ide o vrchol-
né diela funkcionalizmu na území Petržalky od nášho významného architekta Emila Belluša.“

Sad Janka Kráľa
Sad v sebe ukrýva aj smutnú históriu aj najstaršiu zachovanú stavbu (respektíve jej časť) v Petr-

žalke.
„Koncom druhej svetovej vojny vyšiel od Leberfingera pochod smrti židovských väzňov z tá-

bora Engerau. V biednom stave a chatrne oblečení pochodovali takmer dvadsať kilometrov do 
Bad Deutsch-Altenburgu, aby ich nalodili 
a odviezli do Mauthausenu, odkiaľ sa už ne-
vrátili. Túto smutnú časť histórie Petržalky 
pripomína na hostinci pamätná tabuľa.“

Miléniový pavilón
Najstaršou zachovanou (aj keď nie pô-

vodnou) stavbou v  Petržalke je veža fran-
tiškánskeho kostola zo 14. storočia. 

„Kvôli zemetraseniu a  statickým poru-
chám musela byť premiestnená. Bolo to 
v  roku 1897, krátko potom, ako Maďari 
oslavovali tisíc rokov od príchodu do Kar-
patskej kotliny. Ako miléniový pavilón ju 
umiestnili do Sadu Janka Kráľa.“

Historické unikáty Petržalky

predstavách ožíva minulosť
Petržalskými srdcovkami turistickej sprie-
vodkyne Evy Čubríkovej sú pozostatky 
Starej Petržalky a stará smaltovňa.

Rozpráva tak, že vo vašich

časť, v  ktorej žijú. Pravidel-
né prechádzky Petržalské 
dínom-dánom vznikli ako 
komunitná aktivita Domu 
kultúry Lúky. Eva Čubríko-
vá sprevádzala záujemcov 
Petržalským korzom, Sa-
dom Janka Kráľa, obľúbenou 
Smaltovňou, vymyslela aj 
cyklotúru za vodami Petr-
žalky. „Dá sa na túto tému 
prednášať dve hodiny?“ nedá 
mi nespýtať sa. „Určite áno,“ 
reaguje pani Eva a z respon-
dentky sa stáva sprievod-
kyňa. „V Petržalke máme 
„šutrovky“ - ako Draždiaky 
nazývajú pôvodní obyva-
telia, zvyšky ramien, z  kto-
rých rekonštrukciou vzniklo 
Chorvátske rameno, správne 
nazývané kanál. Jeden čas tu 
boli až dve kúpaliská... Má-
lokto napríklad vie, že v blíz-
kosti dnešného kúpaliska 
Matador, sa tiež nachádzala 
voľakedy „šutrovka“. Vznikla 
ťažbou štrku, keď sa stavali 
domy v  okolí petržalských 
priemyselných závodov. Jed-

no mini jazierko máme aj 
v  areáli Incheby. V  blízkosti 
stál kedysi dámsky tenisový 
klub. Je tu aj niekoľko zaují-
mavých fontán, súčasťou že-
leznej opony mal byť aj obto-
kový vodný kanál okolo časti 
sídliska, ale najväčšia voda 
Petržalky je určite Dunaj. 
V Petržalke naozaj nemáme 
problém rozprávať o  vode. 
Aj zahraniční architekti si 
všim li tento fenomén a chce-
li, aby voda bola súčasťou 
nového sídliska. Rok 1968 ale 
zmaril všetky nádeje na vý-
stavbu Benátok na Dunaji...“

Pani Eva sa dobre počúva. 
Rozpráva tak, že vo vašich 
predstavách ožíva minulosť. 
Aj tá, ktorú ste nezažili. Jej 
Petržalské dínom-dánom 
bolo výborným nápadom ľudí 
z KZP. Snáď budú pokračovať 
aj v budúcom roku. Oplatí sa 
vám pridať. (in)

foto: archív E. Č., 
 Fb Bratislava a Jej Premeny, 

kniha Petržalka Engerau - 
Ligetfalu, Matúš Husár

Továreň na smaltovaný 
riad okolo roku 1910.

K smaltovni patrí aj vila riaditeľa Herknera.➤
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V  programe MÚ Petr-
žalka na rok 2023 je 

revitalizácia parčíka na Ná-
mestí M.C. Sklodowskej. Už 
je polovica októbra a  nič sa 
tam nedeje. Záhony sú za-
rastené, plné zeliny a náleto-
vých rastlín. Nikto sa o parčík 
nestará. Pracovníci služieb 
prídu v  riadnom množstve, 
pofajčia, podebatujú a  odí-
du. Stromy polievajú len tie, 

ktoré uznajú za vhodné (už 
si ich aj označili). Že niektoré 
vyschli, im vôbec nevadí, veď 
na jar zasadia nové. Pravidel-
ne sa tam kosí len tráva. Veľ-
ké stromy by tiež bolo vhodné 
orezať, na jar totiž po námestí 
poletujú vo veľkom ich se-
mená (topole), čo vyzerá ako 
keby snežilo. Ľuďom, ktorí tu 
bývajú a  tiež tým, ktorí park 
navštevujú na jeho vzhľade 

záleží. Dajte ho, prosím, do 
poriadku.

E. Maderová, 
Sklodowskej 2

(pozn. red. „Po preverení 
u  kolegov a  kolegýň predpo-
kladáme, že pani má na mysli 
plochu na Gwerkovej, nie Sklo-
dowskej. Aktuálne pracovníč-
ka Miestneho úradu Petržalka 
pracuje na pasportizácii špor-
tových plôch v rámci mestskej 
časti, pričom problematika si 
vyžaduje komplexné riešenie. 
Po sfinalizovaní pasporti-
zácie určíme, aký bude plán 
ich postupnej revitalizácie,“ 
informoval nás Dávid Pavlík 
z  komunikačného oddelenia 
miestneho úradu. „Samotná 
oprava plochy na Gwerkovej 
si rovnako tak vyžaduje kom-
plexnejšie riešenie a väčší ba-
lík financií, ktorý pre tento rok 
k dispozícii nie je.)

Chcete sa s nami podeliť o radosť, skúsenosť či o to, čo vás v Petr-
žalke trápi? Píšte, pýtajte sa, komentujte na mejl petrzalskenovi-
ny@gmail.com alebo na našom Facebooku www.facebook.com/
petrzalske.noviny.

Tvorte s nami Petržalské noviny

Z REDAKČNEJ POŠTY
Revitalizácia parčíka

Už ju neopravia?

Nechodia vám Petržalské noviny? Kontaktujte nás: t. č. 02 3268 8830, email: redakcia@banoviny.sk
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Takýto pohľad sa naskyt-
ne všetkým, ktorí sa cho-

dia prechádzať k  Dunaju. 

Zaujímavé spojenie prvkov 
dediny a  veľkomesta, tak 
blízko vedľa seba. Igor

Na Bosákovej, zastáv-
ke autobusov 96 

smerom na Prístavný most 
do Avionu, sme sa dožili ob-
novy. Zastávka je dokonalá, 
ale lavičky sú z  neznámych 
dôvodov o  dobrých 10-12 
centimetrov nižšie, než na 
pôvodných porevolučných 
francúzskych sklených za-
stávkach. Tie boli tesne pod 
koleno, tieto sú mužovi po-
maly do pol lýtok. Z  takejto 
lavičky žiadny starší človek 

bez cudzej pomoci nevsta-
ne.

Hana

Staré s novým

Nefunkčné lavičky

VA Š E  N Á Z O R YŠ P O R T

U  nás na Vlasteneckom 
námestí pred poštou – 

naša posledná poštová schrán-
ka je bez prednej čelnej steny 

– čiže nepoužiteľná. Neverím, 
že bude opravená, takže asi 
s každým listom „čakačka“ na 
pošte. No fajn... Čitateľka

Kedysi platilo, že každý 
malý chlapec chcel byť 

buď futbalista alebo hokejista. 
Dnes to nie je iné. Stále sú to 
prvé dva top športy v obľúbe-
nosti a  záujemcov do klubu 
vždy prichádza viac po úspe-
chu našej hokejovej reprezen-
tácie. Mladý petržalský klub, 
v  ktorom panuje skôr komu-
nitná rodinná atmosféra, by 
ich však mohol prijať ešte viac. 

Stereotypy o hokeji
Na zimný štadión do Ov-

sišťa môže prísť už aj 4-ročný 
chlapec s  dobrou telesnou 
konštrukciou, aj dievčatá, 
ktoré sú v  vraj v  tomto veku 
často dravejšie ako chlapci. 
Spočiatku si mnohí nevedia 
ani obuť korčule. „Na to sme 
tu my,“ hovorí Martin Pin-
ček. „To, do čoho sme sa pus-
tili, nerobia všetky kluby, je 

to ´piplačka´, pretože jedno 
dieťa zamestná na začiatku 
jedného trénera. Po pár lekci-
ách však už deti začínajú tré-
novať vo väčších skupinkách.“

Tvrdí, že niektorí už majú 
výstroj zakúpenú. „To sú deti 
z  rodín, ktoré žijú hokejom. 
Výstroj dostanú pod stromček 
a už chcú ísť na ľad. Mnohým 
ju však zapožičiame a máme 
aj tzv. jazdenky, pri nich sa 
vieme dohodnúť na symbo-
lickom odkúpení. A  áno, na 

našich tréningoch vidíte aj 
deti v  klasických otepľovač-
kách. Prídu si tréning vyskú-
šať, zistiť, či budú mať chuť 
pokračovať, výstroj riešime 
s rodičmi až následne.“

Spomínam mu niektoré za-
užívané stereotypy o hokeji. Je 
to drahý šport, len pre solvent-
ných, treba vstávať na tréningy 
skoro ráno, obetovať mu vše-
tok čas a  navyše vláčiť so se-
bou veľkú kabelu. Pousmeje sa 
a vysvetlí, že tašky sú najmen-

PREDNÁŠKOVÝ CYKLUS

Vždy v stredu 18:00 hod. TÉMY PREDNÁŠOK  
 29. 11. ČO MA ČAKÁ PO SMRTI? 
  Nebo, peklo, spánok alebo nič?

 6. 12. OSOBNOSŤ, KTORÁ ZMENILA SVET 
  Kto je Ježíš?

 15. 11. ZVITKY OD MŔTVEHO MORA 
  Prečo je Biblia výnimočná?

 22. 11. PREČO JE TOĽKO UTRPENIA? 
  Kto za to môže? 

 13. 12. ZÍSKAŤ ŽIVOT  
  NAVŽDY 
  ponuka nielen  
  pre vyvolených
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„Nábor v HC Petr-
žalka 2010 prebieha 

celoročne,“ hovorí 
prezident klubu Mar-

tin Pinček o zmene 
oproti minulosti. 

„Chceme zvýšiť kvali-
tu v kategórii 0-3, čo 

sú predškoláci, prváci 
a druháci. Päť rokov 

je napokon ideál-
ny vek pre začiatok 

s hokejom.“ Môžete si 
ho dovoliť pre svoje 

dieťa? 

Hľadajú sa malí hokejisti
ší problém. Už piataci majú 
vlastné šatne. V tých najmen-
ších kategóriách zas nehrozí, 
žeby trénovali ráno pred ško-
lou. „Majú jeden podvečerný 
ľad cez týždeň a  dva cez ví-
kend,“ hovorí a pripúšťa, že od 
septembra do konca marca je 
to zásah do rodinného života. 
Rodičia musia obetovať voľ-
ný čas, navyše deti sú dnes 
„mäkšie“ ako kedysi, keď ani 
v  prípravke najmenších ne-
šetrili. Dnes tréning prebieha 
v  kategóriách 0-3 skôr hrou, 
starší idú už v klasickom drile. 
Deti vedieme k zodpovednos-
ti a  cieľavedomosti. V  tomto 
hokejové tréningy u viacerých 
suplujú aj výchovu. Rodičia, 
ktorí dnes na deti nemajú toľ-
ko času, zvyknú výčitky preta-
viť do benevolentnosti. Tá sa 
prejavuje aj tak, že deti nemo-
tivujú športovať.

A  napokon financie. Hokej 
ani dnes nie je zadarmo, ale 
napodiv je vraj lacnejší ako 
krasokorčuľovanie. Mesačné 
členské je v Petržalke 100-150 
eur. Suma odzrkadľuje aj fakt, 
že sa trénuje nie na mestskom, 

ale na súkromnom štadióne. 
HC Petržalka 2010 síce ako 
veľký športový klub dostane 
od mestskej časti dotáciu cca 
15-tisíc eur ročne, majiteľ šta-
dióna však mestu platí ročnú 
daň z  nehnuteľnosti vo výške 
30-tisíc eur, a  to sa premieta 
aj do členského. „Športoviská 
v správe mesta sú od tejto dane 
oslobodené, ale súkromné nie. 
Od decembra 2021 je schvá-
lená novela zákona, ktorá 
umožňuje primátorom miest 
upraviť túto daň z  nehnuteľ-
nosti, ale Bratislava na ňu 
zatiaľ, bohužiaľ, nereflektuje,“ 
konštatuje Martin Pinček. 

Do Ovsišťa prichádzajú na 
tréningy najmä deti z Petržal-
ky, ale aj z Ivanky pri Dunaji či 
zo Zálesia, odkiaľ je dobrá do-
stupnosť. O voľné ľady sa delia 
aj s  krasokorčuliarmi. Prečo 
majú najmenší len jeden tré-
ning na ľade cez týždeň a dva 
cez víkendy? „Jednak kvôli 
priestoru, jednak sme chce-
li, aby aj kategórie 0-3 občas 
hrávali priateľské zápasy. Zá-
pasy sú pre deti veľkou moti-
váciou a  radosťou, niektorí 
noc predtým ani nespia. Keď 
sme však pozývali iné brati-
slavské tímy cez týždeň, bolo 
to pre nich nereálne,“ vysvet-
ľuje Martin Pinček.

Suchú prípravu musia nie-
ktorí hokejisti absolvovať aj 
mimo Petržalky. Nenašli totiž 
telocvičňu, ktorá by im po-
núkla reálne časy na tréning. 
Pomôže budúca športová hala 
aj im? „Ak by nám v  nej dali 
priestor, určite áno. Ale každé 
nové športovisko v Petržalke je 
dobré, pretože sa vďaka nemu 
uvoľní priestor niekde inde 
a my budeme môcť aj na suché 
tréningy zostávať ´doma´.“

Keď si deti vyskúšajú hokej, 
nadchne ich, to sa potom pre-
náša aj na rodičov. Do žiac-
kych kategórií sa „pretrénuje“ 
zhruba 50 percent detí. Ako 
teda motivovať rodičov? „Pes-
tovať u detí vzťah k športu je 
na nezaplatenie. Navyše, my 
z  introvertov vytvárame ex-
trovertov, priebojnejších, zod-
povednejších a cieľavedomej-
ších... a kto by nechcel v živote 
vyhrávať?“  (in)

foto: HC Petržalka 2010
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SHINE

Cena vozidla už od 16 990 € s DPH

MOTOR PARTNER s.r.o.
Autorizovaný predaj a servis
automobilov Dongfeng v Bratislave

DF 6

Cena vozidla už od 30 990 € s DPH

T5 EVO

Cena vozidla už od 29 990 € s DPH

Druh paliva:   Benzín
Prevodovka:   DCT 7 stupňová
Max. výkon:   130 kW
Max. krútiaci moment:  260 Nm
Rozmery (d/š/v):   4569 / 1875 / 1690 mm
Pohotovostná hmotnosť:  1665 kg
Počet miest:   5
Kombinovaná spotreba:  6,8 l   

Druh paliva:   Benzín
Prevodovka:   DCT 7 stupňová
Max. výkon:   130 kW
Max. krútiaci moment:  260 Nm
Rozmery (d/š/v):   4850/1900/1715 mm
Pohotovostná hmotnosť:  1550 kg
Počet miest:   7 (2+2+3)
Kombinovaná spotreba:  6,8 l   

Druh paliva:   Diesel
Prevodovka:   8 stupňová ZF
Max. výkon:   120 kW
Max. krútiaci moment:  380 Nm
Rozmery (d/š/v):   5310/1850/1810 mm
Pohotovostná hmotnosť:  1840 kg
Počet miest:   5
Kombinovaná spotreba:  7,5 l   

Druh paliva:   Benzín
Prevodovka:   5 MT
Max. výkon:   86 kW
Max. krútiaci moment:  158 Nm
Rozmery (d/š/v):   4660/1812/1490 mm
Pohotovostná hmotnosť:  1203 kg
Počet miest:   5
Kombinovaná spotreba:  6 l   

Showroom:  Panónska cesta 22
   Bratislava - Petržalka
Telefón:  +421 915 595 426
Web:   dongfengbratislava.sk
Email:  dongfeng@motorpartner.sk

Nový hráč na scéne

Elegantný v meste, nekompromisný v teréne Moderné športové Coupé pre odvážnych

U-TOUR
Variabilné 7-miestne MPV

Cena vozidla už od 32 990 € s DPH


